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Tov« Puc pripomni k zapisniku, da je bil sklep zadnje seje 10, gle-
de dolga s ki ga ima IZ0Ss da uredi tajništvo to plačilo direktno z 
zadrugami« ' 
Tov, tajnik sporoči nato odgovor PH, da ne more pristati na naše pogo-
je , da prišne zidati poslopje do kraja avgusta. Dopis z pogoji so 
poslali v Beograd* Tov« dr* Stanovnik pripomni k temu, da bodo gotovo 
nanesle potrebe,,da bomo na tem prostoru sami zidali« 
Tov, Puc omeni še vprašanje greselitev uradov LLO v centralno poslopje. 
Na predlog tov«, Kraigherja se ta zadeva obravnavala drugič« 
Zapisnik je bil nato sprejeta 
Ad„ 2. 
Dnevni red mestne skupščine. 
Tov, Turna poročaš r 
Skupščino naj bi otvoril tov. predsednik. Nato naj bi se izvršila vo-
litev verifikacijske komisije $ za tem volitev delavnega predsedstva«, 
Nato bo sledilo poročilo overovateljev zapisnika II. zasedanja skup-
ščine in čitanje sklepov«, Predsedstvo bo imenovalo dva zapisnikarja, 
nato bodo volitve dveh overovateljev zapisnikov. 
Delovni dnevni red pa naj bi bil: 
1. poročilo tov; p podpredsednika tov. Kraigherja in poročilo oprora-

čunuj ki ga bo podal tov. Gorjanc Joško. 
Pri tem pripomni tov. Kraigher, da morajo diskusiji, ki bo sledila px±o 
poročilah sodelovati vsi referenti. kaloga ljudskih odbornikov je, da 
sodelujejo pri debati, odgovarjajo na vprašanja ter dajejo ovoje pri-
pombe, s.a bo s upščina živahnejša. < 
Tov. tajnik omeni, da manjka .. overjenih sa komunalni oddelek. 
lov. kraighor predlaga nato, da naj poua poročilo komunalnega oddelka 
tov. dr. iretnar obenos: ̂  poročilom o obrti in industriji. 
2. stanovanjsko vprašanje v zvesi z gradbenim poročilom, ki ga bo podal 

tov. Trtnik. 
Tov. Kraigher pripomni tukaj, ua nora biti osnova toga referata, vsako 
stvar točno u.emeljiti. Oaeniti jo treba 100 miljonsko posojilo. Prika-
zati jo - treba, kakšna je ,;r..ubena delavnost v j...»ubijani in kakšni so 
njeni izgleui. 
3. poročilo tajnika o novem sp^lošnem zakomu o ljudskih odborih. 

-Tov. Kraigher pripomni tukaj, da naj sc v poročilu omeni tudi spremem-
be v četrtnem odboru ,t. Vid. 
Tov. Turna omeni nujnost zamenjave poverjenikov. Tov. luc je namreč 
preobremenjen in je potrebno, da oe določi nekoga drugega, ki bo po-
verjen sa trgovino in preskrbo ali pa narodno imovino, kov. Kraigher 
odgovori, da bo .rešila to skupščina. 
4. izpromembe v IC ( reorganizacija 10) 
Potrebno je, da skupščina izvoli novega tajnika, omeniti je treba od-
stop tov. kreseta, tov. nraigherja in Skočiliča. i0trditi jo treba tov. 
uorjanca kot finančnega referenta. 
Tov. Kraigher £>ripomni» da je treba ugotoviti, kdo od članov skupščine 
še stalno biva v Ljubljani in kdo ne. Ljudem je treba prikazati stanje 
10 in s tem v zvezi potrebo po večjem številu članov 10. Za poverjeni-
ka za ljudsko imovino in za mestna podjetja je treba določiti n^coga 
drugega. Za stanovanjski urad ni potreben poverjenik. Urediti je treba 
zadevo s tov. Tomcem, ki je kot predsednik okrožje agrarne komisije 
pod, isal odlok o odvzemu zemljišča gostilničarju Robežniku z Viča, nato 
pa ta odlok z drugim podpisom preklical, ker je Robežniku uspelo zbra-
ti okoli 60 podpisov* 
Tov, Tome pove nato v zagovor, da Robežnika ni smatrati za velikega 
vojnega dobičkarja, kmetija pa tudi ne donaša veliko. Tov. Kraigher 
pripomni j da je Robežnik znan kot velik vojni dobičkar, poleg tega pa 

^ še kot verižnik in prevoznik. Napačno je zato* od tov. Tomca, da je 
preklical s spojim drugim podpisom prvotni odlok. Član 10 mora imeti 
toliko odgovornosti, da iznese na seji 10 problem, katerega sam ne 



zna rešiti„ Zadeva bo prišla sigurno tudi pred skupščino na dan* 

Tov* Kraigher predlaga nato nekaj imen za referenta ljudske imovine pri 
llestnih podjetjih; tov. Marentič Veros ki pa je baje zaposlena zelo 
na kmetijskem ministrstvu,- tov. Škrla Francas. za katerega je smatrati* 
da je delaven človek, ki tudi stvari pravilno postavlja«, 

5» Nato naj bi sledilo poročilo o de3.u ljudskih sodišč in se naroči 
tov. tajniku, da se glede poročil domeni s predsednikoma obeh 
sodišč (okrožnega in okrajnega) s tov. Verbičem in Omladičem« 

Tov. Turna vpraša nato še, kako se bo izvedla formulacija sklepov skup-
ščine . Po kratki debati sklene IO„ da bodo določili tov* Skalo in tov. 
Modica, da bosta v opoldanskem premoru formulirala vse sklepe dopo?dan-
ske seje, zvečer pa še ostale * Te sklepe bodo pregledali člani 10« 
Tov* Kraigher povdarja nato, da o kreditih ne moremo sklepati toliko 
časa, dokler si nismo o njih na jasnem« Vedeti moramo, ako so uam 
odobreni dodatni krediti za socialne namene. V nasprotnem slučaju mo-
ramo kredite, ki jih imamo popolnoma drugače razporediti. 
Ker.pa bo tov. Gforjanc izvedel to Šele jutri predlagam, da se tudi pra-
vilnik o izvajanju proračuna sprejme takrat, ko nam bo to znano. 
Vsi izdatki GLO-rjev in oddelkov -MLO-j a morajo iti preko tajništva in 
predsedstca. ™ov. Gorjanc povdarja* da se morajo Y vse točke pravil-
nika upoštevati in točno izvajati«. Podana pa je možnost, da oddelek 
predlaga 10-ju izpremembe, katere se lahko izvršijo če jih 10 odobri. 
Pa ta način dobi lahko nek oddelok dovoljenje za•drugačno uporabo kre-
ditov., ako 10 to sklene. Tov. Kraigher omeni, da bi ; oralo biti to 
v pravilniku točno označeno, ker pa ni, je pravilnik preozek. 

Gradbeni Izroditi, 
Tov. Trtnik poroča, da je bil okle:) znanjo soje 10, da se prične gra-
diti na takem prostoru, kjer jo potreba najbolj nujna in kjer bi bili 
otroški za gradnje najmanjši. 
Tov. Kocjan poročaš z osirom na tehnično težave, ki se javljajo z 
odkupom zemljišč in gradnje kanalizacije, se bo moralo zidati v dveh 
etapah, tako, da bomo v letu £94G. iLioii možnost izvršitve gotovega 
število stanovanj, ker to možnosti drugod ni, ostane le možnost do-
graditve savske kolonije, lam jo žo izvršena kanalizacija, vodovod, 
in je tudi ovira radi odkupa zorljišča odstranjena. V okviru rogulan-
čnogo načrta je dograditev Stanovanjsko kolonijo ob savski cesti mo-
goča. Tako bi se z gradilo tam G dvonadstropnih hiš in sicer tri 
takoj, tri pa do spomladanskih mesecev prihodnjega leta« Za to jo 
potrebno'16 miljonov dinarjev in pristopimo lahko k tej zidavi že mese-
ca julija« Ta stanovanja pa bi bila zidana na zadružni j odlagri« 
pravilno rešitev pa je vsled današnjih visokih' stroškov za zidavo 
težko napraviti in bo za to zadružno zidavo ljudi težko pridobiti. 
Ker pa država razlike v coni stojnosti, ki velja danes v primerjavi 
z bodočimi stro^-šlci, ne more kriti, je mo.na le rešitev, ua gradi 
KLO sam. I.\I0 bi ostal tako lastnik zgradb. 
Tov. Kocjan nato nadaljuješ v 30 letih bi se vso to amortiziralo 
in je nujno, da dobimo na razpolago ta znesek. Zidali bi dvoje tipov 
stanovanj' in sicer s dvosobna stanovanja (12), ki bi skupno stala 2,400.. 
tisoč dinarjev, tako da bi prišlo eno stanovanje na 206«000.- din, 
L0sečna najemnina bi znašala 830 dinar jo)fv. Druga vrsta stanovanj, 
tudi ,.vodobna (12) pa bi stala 3,120.000«- dinarjev, ono torej .26C »000 
dinarjev, mesečna na j črnina bi tu znašala 1000»- dinarjev« 
Ta predvideni znorel: za'zidavo bo opolnona zadostoval in bi pri 
dobri tehnični organizaciji potrebovali še manj« Ako bi delali z 
prostovoljnim udarniškim Polom, bi prištedili 5$, 16$ pa bi prištedi 
li, ako bi dali šari materjal« 
Ilato poroča tov. Kocjan še o drugem tipu hiš:, na vrhu bi bila dvosob-
na stanovanja, spodaj pa 24 samskih sob, ki bi stala rerrčno cca 380.-



Če bi pričeli zidati drugo.loto, bi so snes k sigurno znižal za 
10 Z ozirom na predvojno zidave je donos razmerje cen 1 $ 4» 
Tov, Puc stavi pripombo, da se mu najčrnina v znesku 1.000.- din 
zdi velika in bi snašalo 33$ povprečne plače. To bi zmogli le oni, 
ki imajo veliko plače. 
Do spomladi bi . etrcbovali sneJok 16 miljonov, ostalo pa drugo leto. 
Tov. Kraigher vpraša, kako jo s delovno silo, tov. Kocjan pa mu po-
jasni, da primanjkuje profesionalnih uelavcev. Zadostna ta je 
težaška sila sa zemeljska dela. V Ljubljani je 250 zidarjev,, 
ker jim privatniki nudijo rasno ugodnosti bi jih precej odpadlo 
in bi jih ostalo lo kakih i60. 
ker bi letos ne potrebovali ves 100 niljonski kredit, je vprašanje 
koliko časa na, bi banka nudila ugodnosti, ki so v zvezi s posojili z« 
gradnje, staviti je . ato predlog DHB, da nam odobri kredit 100 
miljonov dinarjev s tri $ letno, vendar pa bi za letos porabili 
do 35 miljonov dinarjev vključno kredit 4 miljonov dinarjev za 
savsko kolonijo, 16 do 20 miljonov za nove zgradbe in 10 miljonov 
za dograditve. To vprašanje naj mestna hranilnica po možnosti cfo 
peLka uredi s &ipotekarno banko. 
Tov. Praigher povdari pri tem, da mor??, biti to v referatu lopo ob-
razloženo. T 
Tov. Kocjan nadaljuje glo^e dograditve nedograjenih poslopij. 
Sa posojilo je zaprosilo od 32 lestnikov le 8 in to le oni, ki 
imajo le malenksotno dograditve. Vse večje zgr dbe pa % stojijo. 
Iriv tniki atoje na opolnoma pravilnem stališču, da je za zidavo 
bolje i očakati do drugega leta, ker bo materjal takrat cenejši. 
Tov. Kraigher temu .otrdi, toda s pripombo, da je to proti cklepom 
zadnje skupščino. Ali sedaj sklep izprome imo ali pa naj se po njem 
ravnamo? Zadevo je trv/oa gledati s vidika, koliko stanovanj primanj-
kuje. Zato predlaga tov. Kraigher, da se najame še 10 miljonski kre-
dit za privalne nedograjeno stavbe. 
10 sklene, da se da ILO-ju možnost, 

da dirigira delo privatnih pod j ti j. 
Stranko jo t oba pozvati, da v roku 14 dni prevzamejo ponudojčne u-
godnosti, sicer bo na oddelel so gr dnje na lastne stroške izvršil 
dograditev. Zid; va naj s- poveri Megradu. To jo treba iznesti na 
skupščini. 
'-ov. Kraigher omeni še izvedbo regulaiičnegr, načrta mesta Ljubljane, 
ter povdari, da ni pravilno, da so KLO prav nič sanj ne interesera. 
Za mestni regulončni načrt odgovarja LILO ter je popolnoma1, napačno, da 
se dela b.. os naše vednosti. 2kx skupščini je treba določiti, da se 
bo delo vršilo _ od kontrolo in o sodelovanjem LILO-j a. 
'lov. Kocjan je moja, da izvrši dola L..L0 takoj, čim je gotova 
oblika načrta, tov. Kraigher pa mu pojasni, da naj LILO še pri 
tem sodeluje-. 
Tov. Kocjan poroča, da se bo vršila dne 15. julija prva anketa, ki 
naj bi rešila vprašanje železniškega omrežja. Ka anketo jo povabljen 
tudi LILO kot glavni interesent sa invodbo rog. načrta. Tov. Kraigher 
povdari, da naj so to or:oni tudi na e. upščini. 
V našor. proračunu jo vnešon krčit 1,000.000.- dinarjev za izdelavo 
načrta o regulaciji Ljubxjano. 2c to kaše na to, da so to delo 
vrši v okviru LLLO-ja in drugih forumov, ki pa seveda tesno sodeluje-
jo. 
Tov. predaodi.il: poroča, da mu je tov. minister sa prosvato sporočil, 
da bo iattsoj -;r du samo muzej narodno osvobodilne vojske. 
Tov. Kocjan i\ si še sa kredit 300.000.- dinarjev za izvršitev 
višinske izmerc• Ker je znesek že v.ebcvan v proračunu se odobri. 
i rosi če za določitev ožjega gradbenega okoliša' po predloženem načrtu 
kjer ima v.:; k ; os. mosnifc pr. vico graditi, ker so vsa semljlšča pro-



glašena s stavbišča.. Z udi to naj so iznese na skupščini. 
10 oklene, da oo odobri osji gradbeni okoliš v mojah, kjer je tudi reg. 
načrt odobren, odnosno, kjer se isti že izvaja« 
Tov. Kocjan omeni še dograditev uršulinoke gimnazije. Od Uršulink 
smo dobili odklonilen odgovor in no bodo dozidale poslopja. Tov. 
Kraigher predlaga, da se tudi to iznese na skupščini in naj se ori-
ginalni odgovor prečita. Za dograditev te šole bi rabili 2,300.000.-
dinarjev, ker pa imajo nune že parket, bi se vsota zmanjšala na 
1,800.000.- ;inarjcv. 10 oklene, da aotsež® zaseže nunam materjal 
in da se jim da odškodnino. 

Ad. 4. Slučajnosti. 
rov. luma poroča o vprašanju, kako naj oo ravna z živilskimi nakaz-
nicami mladincev, Id gredo graditi progo Brčko-15, noviči. Tov. Krai-
gher je mnenja, da bo to ursdila organizacija 1LS. 
Tov. Vodopivec stavi vprašanje, l ako naj ravna z zaplenjenimi živili, 
ki po zakonu o nedovoljeni špekulaciji lahko razpolaga z njimi ljudski 
odbor. 10 sklene, da se vs zaplenjeno blago pošlje oddelku za soc« 
skrbstvo. Blago lahko zaplenijo samo organi notranjo uprave, medtem 
ko oduolek sa trgovino in pr.js. rbo nima te pravice. 
Tov. '/ouopivoe omeni nate. še vprašanje dološacij in predlaga, da bi 
IT!« pri delosacijah le ac is tirala, do čim SKKH naj samo delošacijo 
izvršijo mestni uslužbenci. ITa ta način bi bila mogoča stanovanj-
skemu uradu popolna evidaica v primerih ustavitve izvršb s strani jav-
nega tožilca. IG sklene, da se predlogu ugodi. 
Delošacijo bo razpisal stanovanjski urad srn ter jo izvršil z 
asistenco LT« Deložacijski nalog bodo podpisovali člani stanovanj-
ske ko.-tisi je na podlagi odločb ter podpisom tov. Hedoha. Kopijo 
pa mora obdržati tudi stanovanjski urad. 

Tov. Tuma omeni še vprašanje jurišta za obči oddelek, ki ga nameravano 
ustanovaiti v smislu'novega zakona o lju,,ssiii osberih. 
Tovariš Kraigher ugovarja, da ni nujno otrebno , da bi bil načelnik 
tega. oddelka ravno" j ur i s t.. 
Tov. Turni- )oroča nadalje, da ie tov. Dr. Dolenc Bolan in da "bo šel na . 
dopust, za. tri., tedne. Za to dobo bi potrebovali namestnika. 10 sklene, 
de prevzame za ta čas mesto dr. Dolenca tov. Sladič. 
Tov, oivic prosi tudi, da se QU dodeli jurista „ Dobro bi bilo, ako 
bi na komunalni oddelek uali tov. Toninca. 
Tov, Kraigher pripomni, da bi bil tov. Temine morda dober za pravno 
pomočo J 

# 

V skupščini jo t 'oba posteviti tudi vražanje uprave nohtnih podjetij. 
V delo komunalnega oddelka spada tudi vprašanje regulacijo i:esta0 
Pripraviti je treba, statut iIL0-ja« 
Skupščina naj izvoli dopolnilne člane v 10. 
Tov, Gorjanc >oroča, da jo vlomila rošnjo, da plača troša-
rino za nâ vatlna vina so normalni tarifi. To je po 4„- dinarje, 
10 sklene, da nai tov."Gorjanc odgovori Itiii, da počaka toliko časa, 
da bo irodlo- il finančni oddelek JL̂ -ju višino nabavne cone za normal-
no, kvalitetno, in luksuzno vino0 Tov. Gorjanc Todlaga, da se da članom komisije za urotav_, anje v jnegf 
dobička neko nagrado. 10 sklene, da se vsakemu izplača po 500,-
dinarjev nagrado, ki sa bo plačala, iz reprezentančnega fonda. 
Tov. Gorjanc »rsdlapa so, da se tov. Antosieviču, ki opravlja sedaj de: 
načelnika isnlačt mesečna doklada. 10 sprejme skle ), da se mu 
izplača 500«-.dinarjev ne očno funkcijske doklade. 
Tov. Gorjanc joroča, da se je odsek za davke preselil v Kresijo in je 1 
blagajno prevzel tov. Marine. 0 predaji blagajne se je sestavil za-
nanitr. 



Tov, Bus;i<jeva 'oroča. da "bo v modvodah, v zdravstvenem domu -očitniska 
kolonija, j£er hi sredstvo za kritje v3?-h stroškov za porm vilo doma. 
prosi, za 'osojilo 4.500.- dinarjev. ki bodo otrntni za*nabavo 
pogradov. 10 sklene, da se de socialnemu oddelku posojilo v znesku 
4„50J.- dinarjev. 
Tov, Busarjeva \>rosi rolea to vsoto do za 8.000*- dinarjev, katere )a no bo aegoco vrhiti. 10 sklene, da se dovoli iz dotacijo za r:ladinsko 
skrbstvo o.-onj/ni znes;k. 
Tov. Tum poroča,. da UL0 Polje ni naravnal dolu:o<p, zneska za' so ialno 
Zi.varov/nio svojih uslurbor.eev zt Tv0unt in s . ••toaber 1945. ilor je za loto lD4o, predviden lirouit za 6 uslužbencev, zaposlenih je a samo 
sedem, bi so dalo iz te^a poravnati Calg. 10 sklene*, da se dolg* po-
ravna iz to^a lir odi ta. 
Tov. poroča o TO.":nji Šolske poliklinike, ki bi rada oroselila 
zobozdravstveno ambulanto is pritličja, ki je pretenna, v stranski 
trakt ^oslotja. Za preselitev* jo jotrobno 4o.Q0Qe- dinarjev, koz je trebe 
preurediti tudi prostore; 10 s rojijo skle , da so pres litev i 
vr;ii, stroški pa*yredo v hreap"proračunsko rezerve". 

v lov. Tuma poroča o stanju tuberkulozo v Ljubljeni. Tuberkuloznih bolnikov 
je vedno več in io nujno _ otrobno sezidati dom za to bolnike, ki bi 
stal približno 25 ailjorov dinarjev. Zidava to^a doma bi so rontirala 
ako omislimo, da moramo mesečno" plačevat i ogromne zneske za zdravljenje 
tuberkuloznih bolnikov na Golniku. sklene, uo so vprašanje x>usti 
odprto in j- iiineso i:c skupščini tov. Busarjeva. 
Na skupščini naj so prav ta ko javi dovoljenje kredita 4,500.000.- din, 
k_ jih*jo dovolilo ministrstvo za gradnje vodovodu za napeljavo vodo-
voda m zvezni centi Ljubljana - Jožica, 
Tov. Tome poroča o prodaji voiaokin konj. Povsod prevladuje mnenje, 
da so ceno" konj OB: previsoke.-Ko sc bnotovalei konj O rojeli, so bili 
konji shirani m Boli i, sedaj pa, ko 00 jih kmetje zredili, pa so konji 
ocenjeni previsoko. Polê j te£ja 30 nastalo tudi razburjenje, ker je bilo 
onim, ki so bili vsled narodno osvobodilnem ribanja' prizadeti, 
obljubljeno, da dobijo j&nie ceneje, ali morda tudi brez plačila, a 
se to sedaj to ne izvajaj 10 sklene, da je treba zadevo urediti .3 tov«, 
Vrhovcoa. nv prihodnji seji, 
Ob 14 uri zaključi tov. predsednik sejo. 

S.f, - s.n.! 

Tajnik MLO: Predsednik &L0: 
(Albreht Fran) 


